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Protokół 

z XXVIII Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 08  maja 2014 r. 

 

Posiedzenie XXVIII Sesji rozpoczął o godz. 11
00 

Przewodniczący Rady Gminy Jan Piskor 

wypowiadając  słowa: „Otwieram XXVIII Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości w osobach Senatora RP Leszka 

Czarnobaja, Dyrektora Biura Senatorskiego Marka Szulca oraz Inżyniera Nadzoru                  

z Nadleśnictwa Kwidzyn Pękal Artura, radnych gminy oraz sołtysów. Na posiedzenie Rady 

Gminy Sadlinki przybyło 15 radnych  w związku z czym Przewodniczący Rady Jan Piskor 

stwierdził prawomocność obrad (lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady zaproponował aby jako pierwszy wystąpił Senator RP Pan Leszek 

Czarnobaj oraz aby  uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej podjąć 

przed uchwałą w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki. Radni wyrazili zgodę na zmianę    

w porządku obrad. 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Senatora RP. 

3. Wystąpienie Nadleśniczego Nadleśnictwa Kwidzyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przedstawienie przez Wójta Gminy spraw realizowanych między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2014 r. 

8. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XXV/202/2014 Rady Gminy Sadlinki z dnia 

29 stycznia 2014 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Sadlinki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kwidzyńskiemu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnej 

umowy dzierżawy nieruchomości niezabudowanej stanowiącej mienie komunalne na 

okres 3 lat. 

12. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XII/175/2013 Rady Gminy Sadlinki z dnia     

30 października 2013 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej ze 

środków budżetu Gminy Sadlinki w latach 2013 – 2014 na realizację inwestycji 

usuwania   i unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest pochodzących z terenu 

gminy Sadlinki. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

14. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne wnioski. 

17. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy.   
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Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad. 

Ad. 2.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – przywitał Pana Senatora RP Leszka Czarnobaja               

i poprosił o omówienie spraw bieżących dotyczących pracy Senatora. 

L. Czarnobaj – podziękował za zaproszenie na Sesję i życzył aby w przyszłym roku wszyscy 

mogli spotkać się w tym samym gronie po wyborach. Praca parlamentarna w komisji, 

zespołach m.in. komisji budżetu i finansów. Wiele projektów ustaw, które trafiają do Senatu 

muszą być rozpatrzone. Ludzie powinni najczęściej posługiwać się kartą płatniczą. W ciągu 

dwóch lat rozpatrzono 14 projektów ustaw, niełatwych, finansowych. To są projekty ustaw 

wzbudzające kontrowersje m.in. program „ Mieszkanie dla młodych”. Było dużo dyskusji. 

120 tys. mieszkań jest potrzebnych od zaraz. Trzeba wspierać osoby młode kupujące 

mieszkanie na rynku pierwotnym. Jest też program polegający na opiekowaniu się polakami, 

jest dużo emigrantów, szczególnie na wyspach. Dodał, że należy ponadto do zespołów            

i inicjuje projekty ustaw. Dąży do tego aby na 25 – lecie samorządów uchwalić ustawę o 

samorządzie gminnym. Będzie trochę zmian, są olbrzymie problemy prawne. Jednym z nich 

jest np. opłata za garaż. W chwili obecnej jest tak, że za garaż stojący osobno płaci się więcej 

niż za garaż umiejscowiony w budynku mieszkalnym. – to są absurdy, o tym powinien 

decydować samorząd. Współpraca z samorządami przede wszystkim. Jeżeli chodzi o środki 

unijne, to woj. pomorskie niestety nie należy do czołówki. Stan dróg się poprawił, najgorzej 

jest, jeżeli chodzi o drogi wojewódzkie. 

S. Surma – radny – zadał pytanie, czy myśleliście o zmniejszeniu liczby posłów w sejmie      

i senacie? 

L. Czarnobaj -  odpowiedział, że dla demokracji nic by się nie stało gdyby zmniejszyła się 

ich liczba, jednak to wymaga zmiany konstytucji. Każdy pieniądz zaoszczędzony na 

administracji jest rzeczą istotną, bo środki przejdą na inne zadania. Przy budżecie 340 

miliardów, senat kosztuje 100 mln zł. Do zmiany musi być zgoda polityczna. 

M. Tadejewski – radny – zasugerował – kojarzę Pana ze szkolnictwem zawodowym, czy ma 

Pan w chwili obecnej coś z tym wspólnego? 

L. Czarnobaj -  odpowiedział, że niestety nie uczestniczy w tego typu pracach aczkolwiek 

śledzi te działania. 

I. Szczotka – radna – zadała pytanie, czy w zespole dot. energii odnawialnej są już jakieś 

ustalenia dotyczące odległości wiatraków od budynków mieszkalnych? 

L. Czarnobaj -  odpowiedział, że to jest sprawa ciągle rozpatrywana. To rada gminy powinna 

ustalać odległości zależnie od warunków środowiskowych (takie jest jego zdanie) – parametry 

powinny ustalać gminy w planie zagospodarowania przestrzennego. 

A. Michalska – radna – zbliża się 25 rocznica samorządu. Uważamy, że rząd coraz więcej 

zadań ceduje na samorząd. 

E. Krajewska Wójt – dodała, że otrzymując zadanie powinny w ślad za tym iść środki 

finansowe. Nie chodzi tylko o oświatę. Z dochodami gmin to jest naprawdę trudne. 
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L. Czarnobaj -  odpowiedział, że we wszystkich krajach unii europejskiej jest taka zasada, że 

rządy przekazują jak najwięcej zadań na samorządy, które wydają środki zawsze efektywnie. 

W chwili obecnej są takie działania aby to naprawić. Bez finansów nie da się nic zrealizować. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – podziękował Panu Leszkowi Czarnobajowi za 

wystąpienie i poprosił o wypowiedzi Pana Artura Pękala. 

O godz. 11
50 

sesję opuściła radna Anna Michalska. 

Ad. 3. 

A. Pękal -  podziękował za zaproszenie. Poinformował, że Nadleśnictwo Kwidzyn ma 26 tys. 

powierzchni (powiat Kwidzyn, Sztum i częściowo Malbork). To jest 90-ty rok istnienia 

Lasów Państwowych. Lasy przetrwały wszystkie transformacje, bez dotacji od państwa. 

Liczenie stanu lasu wykonuje się raz na 10 lat. Wielkość pozyskiwanego sukcesywnie 

wzrasta. Wynika to ze wzrostu średniego masy drewna. Coraz więcej ludzi korzysta z lasu – 

spacery z kijkami, biegi. Dodał, że las jest strasznie zaśmiecany, szczególnie Karpiny. 

E. Krajewska – Wójt – czy jest już obliczony koszt przekazywania środków do budżetu 

państwa i czy Wasza kondycja finansowa mocno straci? Również sprawa ilości zwierząt – czy 

są ruchy migracyjne? 

A. Pękal -  w 1993 r. rozporządzający pracą zawodową musieli wszystko ręcznie przeliczać. 

W chwili obecnej wszystko funkcjonuje w systemie elektronicznym. Zatrudniane są  firmy 

zewnętrzne z nowoczesnym sprzętem. Wycinane są gniazda drzew i sadzone nowe, 

stosowana jest monokultura. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – dodał, że kiedyś pracowało się na starym sprzęcie, 

dzisiaj jest to park, drzew jest chyba mniej. 

A. Pękal -  odpowiedział, że to jest złudzenie, pomiary wykazują, że lasu nie jest mniej. 

Wejście dużego sprzętu wymuszone zostało sytuacją. Kiedyś Nadleśnictwo do tartaku drzewo 

dostarczało zimą. Jeżeli chodzi o choroby zwierząt, to nic złego się nie dzieje. 

M. Bryl – sołtys – jak wygląda sytuacja z kleszczami? 

A. Pękal -  odpowiedział, że temat wcześniej był nieznany, teraz już badania wykazują 

boreliozę. Kleszcze są wszędzie, nie tylko w lesie, również żmije. Trzeba zakładać wysokie 

buty. Psy są bardziej odporne, zazwyczaj wystarczy tylko kroplówka. Szczepionki są bardzo 

drogie ok. 600 zł z terminem ok. pół roku. 

M. Zdankiewicz – radny – zadał pytanie, czy lasy handlują drzewem poza Polską? 

A. Pękal -  odpowiedział, że oczywiście. 

S. Surma – radny -  a jak jest z kradzieżą drewna? 

A. Pękal -  pozyskane drewno dostępne jest również dla lokalnej społeczności i jest ono 

stosunkowo niedrogie. Dodał także, że jest przeprowadzana inwentaryzacja zwierząt, to koła 

decydują, czy zwierząt jest za dużo. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – podziękował za wyczerpujące wypowiedzi i poprosił 

Łukasza Brzozowskiego – oddelegowanego na sesję policjanta z Posterunku Policji                

w Sadlinkach. 
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Ad. 4.  

Łukasz Brzozowski – Posterunek Policji w Sadlinkach – poinformował, że jeżeli chodzi        

o crossy i motory to policja działa na zasadzie zgłoszenia, niestety nie wszystkich można 

złapać. 

E. Krajewska – Wójt – czy ograniczenie ruchu w Nebrowie Wielkim do 40 km/ha. przez 

centrum wsi będzie miało wpływ na prędkość pojazdów?     

Łukasz Brzozowski – Posterunek Policji w Sadlinkach – odpowiedział, że to coś da. 

E. Krajewska – Wójt – proszę powiedzieć jak z kradzieżami na terenie gminy Sadlinki. 

Łukasz Brzozowski – Posterunek Policji w Sadlinkach –  są drobne kradzieże. Dużą rolę 

odgrywają sami mieszkańcy, np. Białki nikt nic nie  wie, słaba pomoc. 

E. Krajewska – Wójt – zwróciła się z pytaniem – jeśli chodzi o płot przy cmentarzu w 

Sadlinkach, czy było zgłoszenie? 

Łukasz Brzozowski – Posterunek Policji w Sadlinkach –  odpowiedział, że nie było żadnego 

zgłoszenia. 

W. Wierciński – radny -  przypomniał o przejściu dla pieszych przy ul: Akacjowej i o 

przejeździe kolejowym przy ul: Grudziądzkiej. 

Ad. 5.  

E. Krajewska – Wójt –  omówiła sprawy realizowane między sesjami. 

Ad. 6.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVIII/223/2014 w sprawie 

zmiany  uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 7. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVIII/224/2014 w sprawie 

zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2014 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 8. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVIII/225/2014 o zmianie 

uchwały Nr XXV/202/2014 Rady Gminy Sadlinki z dnia 29 stycznia 2014 r. w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Gdańsku. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 9.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVIII/226/2014  w sprawie 

regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Sadlinki. 

E. Krajewska – Wójt –  dodała, że to są tylko kosmetyczne zmiany. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 10. 

 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVIII/227/2014 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kwidzyńskiemu. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 11. 

 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVIII/228/2014 w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej mienie komunalne na okres 3 lat. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad. 12.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVIII/229/2014 o zmianie 

uchwały Nr XII/175/2013 Rady Gminy Sadlinki z dnia 30 października 2013 r. w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Sadlinki w latach 

2013 – 2014 na realizację inwestycji  usuwania i unieszkodliwiania wyrobów zawierających 

azbest pochodzących z terenu gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 13.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVIII/230/2014  w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 14.  

Za przyjęciem protokołu z obrad XXVII Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 14 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 15.  

E. Krajewska – Wójt –  odpowiedziała na interpelacje i zapytania radnych. Wyjaśniła, że 

jeżeli chodzi o ul: Akacjową to już jest zlecone pomalowanie pasów. Natomiast, jeżeli chodzi 

o ul: Grudziądzką, to w momencie naprawy drogi stare tory będą zalane asfaltem. 

Zaproponowała, aby na następną Sesję trzeba zaprosić przedstawiciela Zarządu Dróg 

Publicznych z Gdańska. Dodała, że zgodnie z deklaracją, każdy dostanie pojemniki w m-cu 

maju br. na odpady. 

B. Grzyb – sołtys – zwrócił się z pytaniem, co mieszkańcy mają robić z popiołem, latem 

ludzie pala na wodę. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – zadał pytanie, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

E. Krajewska – Wójt –  odpowiedziała Panu sołtysowi, że latem można popiół wrzucać do 

mieszanych śmieci. 

Ad. 16. 

Wolnych wniosków nie było. 

Ad. 17. 

Przewodniczący Rady o godz. 13
30 

zamknął obrady XXVIII Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

Protokółowała 

 Brygida Formela 

 

 


